
P R O T O K Ó Ł  NR  XXX/13

z obrad XXX sesji Rady Gminy  Lubasz

odbytej w dniu  30 grudnia  2013 roku 

Obradom przewodniczył Pan  Wiesław Łyczykowski – Przewodniczący Rady Gminy Lubasz.

Sesja rozpoczęła się o godzinie 1200 i odbywała w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi  i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Porządek obrad 

1. Sprawy regulaminowe:

   a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,

   b/przedstawienie porządku obrad,

   c/przyjęcie protokołu z obrad XXIX sesji Rady Gminy 

   d/informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie obrad  XXIX sesji

   e/informacja o działaniach Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lubasz

2. Przyjecie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2014 – 2025             

i  budżetu Gminy na rok 2014 

2.1. przedstawienie opinii Komisji Rady Gminy Lubasz i Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

2.2.przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie powyższych opinii oraz uzasadnienie wniosków nie

      przyjętych do projektu uchwały budżetowej 

2.2.dyskusja 

2.3. głosowanie nad projektem uchwały dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 

       2014 – 2025

2.4. głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budżetu na 2014r.  

3. Przedstawienie uchwał w sprawie:

3.1. ustalenia wysokości diet przysługujących radnym Gminy Lubasz

3.2. udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej pw. NNMP w Lubaszu na wykonanie prac 

       konserwatorskich 

3.3. ustanowienie służebności przesyłu 

3.4. przyjęcia Programu współpracy samorządu Gminy Lubasz z organizacjami pozarządowymi oraz innymi

       podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2014 rok 

3.5. zmian w budżecie 2013r. 

3.6. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2013-2025  

4. Przedstawienie planu pracy Rady Gminy Lubasz na 2014 rok i podjecie uchwał             

w sprawie:

4.1. zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Lubasz na 2014 rok

4.2. zatwierdzenia planu pracy Komisji Rady Gminy Lubasz na 2014 rok 

5. Interpelacje i zapytania radnych.

6. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych.

7. Wolne wnioski i informacje.

8. Zakończenie obrad.



Ad.  1a Przewodniczący  RG  na  podstawie  art.  20  ust.  1  ustawy  z  dnia  08  marca  1990  roku

o samorządzie gminnym  otworzył  XXX  sesję Rady Gminy Lubasz. Stwierdził, że  na  podstawie

listy  obecności,  na  15  radnych  obecnych  jest  12   co  stanowi  qorum i   Rada  jest  władna  do

podejmowania prawomocnych uchwał.

Na Sekretarza obrad zaproponował  kolejnego radnego  z listy  obecności Pana  Marka Wichra,

który wyraził zgodę na sekretarzowanie. Na salę dotarł kolejny radny – Andrzej Macyszyn. 

W wyniku głosowania, przy jednym głosie wstrzymującym  Sekretarzem obrad został wybrany  Pan

Marek Wicher. 

Ad.1b   przedstawienie porządku obrad,

 Przewodniczący  stwierdził,  że  porządek  obrad  został  radnym  doręczony.  Oczekuje  zatem

ewentualnych uwag.

 W związku z tym,  że  propozycji  zmian  nie zgłoszono  Przewodniczący  Rady  Gminy   poddał

porządek obrad pod  głosowanie, który został przyjęty jednogłośnie.   

Głosowało 13 radnych

Ad.1c przyjęcie protokołów z obrad  XXIX sesji Rady Gminy,

Pan Jarosław Torzyński  – sekretarz obrad XXIX  sesji stwierdził, że zapoznał się z protokołem

z przebiegu sesji i uważa iż protokół odzwierciedla jej  przebieg. Zaznaczył, że protokół jest do

wglądu na stanowisku obsługującym radę. Wnioskuje o przyjęcie protokołu bez  odczytywania.

Przewodniczący Rady Gminy  poddał wniosek pod głosowanie i protokół z obrad XXIX sesji Rady

Gminy Lubasz został przyjęty jednogłośnie  bez odczytywania. 

W głosowaniu udział wzięło 13 obecnych radnych. 

Ad.1d  informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz  podjętych w trakcie obrad XXIX sesji

Przewodniczący Rady Gminy  stwierdził,  że informacja  ze sposobu realizacji  uchwał podjętych

podczas  obrad  XXIX sesji  została  radnym wcześniej  doręczona.  Zapytał   czy  są  zapytania  do

przedstawionej  informacji.  Uwag ani  pytań   nie  zgłoszono,  a  Przewodniczący  poddał  przyjecie

informacji pod głosowanie.

Informacje o realizacji uchwał podjętych w trakcie XXIX sesji przyjęto jednogłośnie. 

W głosowaniu udział wzięło 13 obecnych radnych. 

Ad. 1e  informacja o działaniach  Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lubasz

Informacje przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Łukasz Wlekły, który powiedział, że

Komisja w ostatnim okresie zebrała się dwa razy. Pierwsze posiedzenie, które odbyło się dnia 29

października br. dotyczyło dwóch zagadnień tj. 

1. kontrola działalności boisk ORLIK

2. informacja o realizacji zadań związanych z utrzymaniem porządku i czystości w gminie z

uwzględnieniem wszystkich podmiotów posiadających umowy z gminą 

Następnie przekazał informację  z zakresu utrzymania porządku. Powiedział



Zadania  z  tego  zakresu  realizowane  są  przez  Gminę  zarówno  we  własnym  zakresie  (przez

pracowników  gospodarczych)  jak  i  systemem  zleconym  (głównie  poprzez  Gminny  Zakład

Komunalny  sp.  z  o.o.  z  Lubasza).  W  ramach  zawartej  w  tym  zakresie  umowy  nr

GKM.3329.13.25.2013 z dnia 19 lutego 2013r. w trzech kwartałach 2013r. GZK Sp. z o.o.  był

wykonawcą usług z zakresu  :

1/zapewnienia  należytego  stanu  utrzymania  zimowego  chodników  poprzez   mechaniczne

odśnieżanie i zwalczanie gołoledzi na chodnikach w  Lubaszu wg wyszczególnienia :

- ul. Szamotulska od ul. Nowej do przejazdu kolejowego , 

- ul. B.Chrobrego od przejazdu kolejowego do targowiska gminnego włącznie, 

- ul. B.Chrobrego odcinek od parkingu za sklepem Lewiatan do bramy ośrodka   

  wypoczynkowego włącznie, ul. Sportowa 

– chodnik wzdłuż stadionu sportowego (obustronnie),

oraz chodnik przy ul. Podgórnej (przy Ośrodku Zdrowia w Lubaszu).

W analizowanym okresie na w/w cel wydatkowano ogółem  -  4.473,90 zł

2/  utrzymaniu  należytej  czystości  ulic  poprzez  opróżnianie  187 koszy  ulicznych  (142 kosze  w

Lubaszu i 45 koszy w pozostałych wsiach (przy świetlicach wiejskich, przystankach , punktach

selektywnej zbiórki nieczystości) na co wydatkowano  31.104,00 zł

3/  utrzymaniu  należytej  czystości  ulic  poprzez   mechaniczne  zamiatanie  ulic  bitumicznych

wykonywane w dwóch cyklach tj. : 

– pozimowe zamiatanie ulic bitumicznych w Lubaszu, Miłkowie, Dębem, Goraju i Stajkowie

– letnie  zamiatanie  ulic  bitumicznych  w  Lubaszu   realizowane  przez  Miejski  Zakład

Komunalny w Czarnkowie

Na ten cel wydatkowano  5.285,00 zł

4/ utrzymaniu należytego stanu zieleni komunalnej poprzez koszenie poboczy dróg gminnych  oraz

koszenie placów i  parkingów, a ich łączny koszt wyniósł  14.554,50 zł. 

5/GZK  był  także  wykonawcą  usługi  porządkowej  polegającej  na  wywozie  gałęzi  z  Kamionki

w ramach przygotowania obchodów dożynek gminnych za kwotę  120,00 zł

6/  Usługi  z  tej  dziedziny  realizują  także  inne  podmioty  jak  choćby  firma  MZK z  Czarnkowa

zapewniająca obsługę trzech kontenerów na smieci usytuowanych przy cmentarzach w Lubaszu ,

która w analizowanym okresie kosztowała  5.323,44 zł, czy firma TOI-TOI zapewniająca wyjanem

i  serwis  toalet  na  potrzeby  obsługi  targowiska  gminnego  w  Lubaszu  oraz  imprez  gminnych.

Rachunki z tego tytułu wyniosły 3.329,13 zł

7/  Do  drobniejszych  zleceń  należą  koszty  napraw  sprzętu  znajdujacego  się  na  wyposażeniu

pracowników gospodarczych Urzędu Gminy (kosiarek i nożyc do żywopłotu)-  1.194,39 zł  oraz

koszty zapewnienia gotowości do odbioru padliny zwierzęcej przez firmę STRUGA S.A. w kwocie

-   246,00 zł 



8/ Kolejna pulę wydatków stanowią koszty materiałowe związane  z utrzymywaniem należytego

stanu zieleńców, trawników i klombów gminnych a także poboczy i rowów  przez pracowników

gospodarczych, gdzie na zakupy dwóch kosiarek jezdnych wydatkowano 2.198,00 zł, na zakupy

drobnych  części  wydatkowano  899,96  zł,  natomiast  na  zakupy  samych  materiałów

eksploatacyjnych w postaci  etyliny,  oleju,  żyłki  do  kos spalinowych itp.  wydatkowano kwotę  :

6.624,02  zł.  W ramach  tej  kwoty  utrzymywano  m.in.   pobocza  w  obrębie  ulic  w  Lubaszu  tj.

ul. Promiennej, Jaśminowej, Storczykowej, Szamotulskiej, Nowej, Bukowej  i Zielonej, skarpy przy

ul. B.  Chrobrego,  trawniki,  zieleńce  i  klomby  przy  ul.  B.  Chrobrego,  Kościelnej,  Wiejskiej,

Podgórnej  i Sportowej, tereny przy budynkach komunalnych w Kamionce i Klempiczu, pobocza

głównej drogi w Klempiczu, teren przy pomniku w Sokołowie, przystanki autobusowe i inne tereny

komunalne wg. potrzeb jak np. tereny przy  salach i świetlicach wiejskich czy też pobocza dróg

w Dębem, Goraju, Stajkowie itd, itp. 

9/  Najdrobniejsze  wydatki  materiałowe  poniesiono  na  zakupy  mioteł,  worków  na  śmieci

i materiałów malarskich do renowacji ławek oraz figur drewnianych przy kościele  - 588,33 zł

10/ Następnym elementem jest  schronisko dla bezdomnych zwierząt 

Utrzymanie czystości i porządku to także niewątpliwie ochrona przed bezdomnymi zwierzętami. 

W  okresie sprawozdawczym  usługi w zakresie interwencyjnego wyłapywania wałęsających się

zwierząt oraz opieki nad nimi na rzecz gminy Lubasz, świadczyła wyłoniona w drodze przetargu

nieograniczonego firma VET AGRO SERVIS.

Poniesione  wydatki w łącznej kwocie  54.978,38 zł   stanowią sumę kosztów wyłapania,

ulokowania i pobytu w schronisku bezdomnych zwierząt z terenu gminy Lubasz.  Na  dzień

30  września  2013  roku  w  schronisku  przebywały  23  psy  z  terenu  Gminy  Lubasz.  Od  dnia

01 stycznia 2013r. do dnia 30 września 2013r.  do pogotowia przyjęto 19 zwierząt w tym  łabędzia

oraz gołębia ze złamanym skrzydłem, z czego do adopcji oddano 9 zwierząt, 2 psy odebrali ich

właściciele pokrywając wszystkie koszty, a  trzy psy padły.

GOSPODARKA ODPADAMI

Od  pierwszego  lipca  2013  r.  gmina  Lubasz  prowadzi  gospodarkę  odpadami  komunalnymi

w nowym systemie.  Złożonych zostało 1907 deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie

odpadami  komunalnymi.   Selektywną  zbiórkę  zadeklarowano  w  48,6  % wszystkich  deklaracji,

natomiast  nieselektywną  zbiórkę  w  51,4  %  wszystkich  deklaracji.  Chęć  oddawania  odpadów

zielonych  i  innych  bioodpadów  (zamiast  zagospodarowania  ich  na  np.  przydomowym

kompostowniku) zadeklarowano w 10,27 % wszystkich deklaracji. 

Należy  dodać,  że  pomimo,  iż  minął  kwartał  od  wprowadzenia  nowego  systemu  gospodarki

odpadam  nadal  nie  wpłynęły  wszystkie  deklaracje,  a  te  złożone  na  bieżąco  są  zmieniane

i aktualizowane   

Zgodnie  z  prawem,  w  drodze  przetargu  wybrana  została  firma  -  Gminny  Zakład  Komunalny



w  Lubaszu,  która  zajmuje  się  docelowo  obsługą  nowego  systemu.  Z  godnie  z  umową

nr OSI.272.1.2013 z dnia 4 lipca 2013 r. GZK w Lubaszu obsługuje nieruchomości zamieszkałe

z  terenu  Gminy  Lubasz  w  zakresie  odbioru  i  zagospodarowania  odpadów  komunalnych

zmieszanych i wyselekcjonowanych. 

Przypis z tytułu wpływów za gospodarowanie odpadami na okres od 1 lipca do 31 grudnia 2013 r.

wynosi  - 382.456,00 zł. Z tej kwoty należy opłacać firmę odbierającą odpady.

– Zgodnie  z  umową.  Gmina  co  miesiąc  uiszcza  opłatę  ryczałtową  za  odbiór  i

zagospodarowanie odpadów komunalnych  w wysokości 70.000,00zł brutto.  Za cały okres

trwania umowy (pół roku) kwota ta wynosi w sumie 420.000,00 zł. Jak do tej pory za okres

kwartału od 1 lipca do 30 września 2013 r. Gmina na realizację tej umowy  z GZK wydała

140.000,-zł ( za lipiec i sierpień) Dodatkowo  GZK  w  Lubaszu  zajmuje  się  też  obsługą

pojemników do zbiórki opakowań z tworzyw sztucznych, szkła oraz makulatury. Zgodnie z

umową nr OSI.3329.8.64.2013 z dnia 1 lipca 2013 r. na ten cel przeznaczono 65.000,00 zł, z

czego 43.740,00  zł. przeznaczone jest na samą tylko obsługę punktów zbiórki natomiast

pozostałe 21.260,00 zł na zakup nowych pojemników oraz utrzymanie istniejących. Jak do

tej pory zakupiono 19 pojemników do zbiórki makulatury i papieru za kwotę 11.746,50 zł,

które  obecnie  znajdują  się  już na terenie  wiosek w gminie  (  Za  samą obsługę  punktów

zbiórki gmina uiszcza miesięczną ryczałtową opłatę w wysokości 7.290,00  zł brutto, jak do

tej pory do 30.09.2013r.  wydano z tego tytułu  14.580,-zł

– Odnowiona również została umowa nr OSI.3329.6.62.2013 z dnia 1 lipca 2013 r. z firmą

"HYGEA" na odbiór przeterminowanych leków i opakowań po lekach na kwotę 1.200,00 zł.

Realizacja nastąpi w IV kwartale 2013 roku.

– W  maju  oraz  w  lipcu  we  współpracy  w  firmą  Elektrorecykling  Bartosz  Kubicki

przeprowadzono  też  zbiórki   zużytego  sprzętu  elektronicznego  i  elektrycznego,  które

zakończyły się sukcesem z uwagi na ilość zebranego sprzętu – łącznie – ponad 9 ton. 

– Łączne koszty realizacji nowego systemu gospodarki odpadami na dzień 30.09.2013r. To

kwota  154.580,-zł,  a  dochody  w  analogicznym  okresie  wyniosły  202.797,80  zł.  Kwota

zaległości wynosi 11.955,40 zł

– W I półroczu 2013 roku na selektywna zbiórkę ( poza systemem) wydatkowano :

1)  zbiórkę opakowań z tworzyw sztucznych, szkła, makulatury – 16.156,08 zł ( w tym na

naprawa dwóch pojemników na szkło – 996 zł) oraz kwota 9.924,66 zł zapłacona w lipcu br.

 za I półrocze.

2)zbiórkę przeterminowanych lekarstw – 505,44 zł

SPRZĄTANIE PRZYSTANKÓW AUTOBUSOWYCH 

W  ramach  umowy  o  dzieło  utrzymywano  należyty  porządek  na  przystanku  autobusowym

w  Lubaszu.   Należy  podkreślić,  że  w  roku  2013   nie  odnotowano  żadnych  uwag  ze  strony



Powiatowego Inspektora  Sanitarnego,  co do  czystości  tego  obiektu,  był  on  bowiem codziennie

sprzątany  i  myty,  a  ponadto  kluczony  na  noc.  Począwszy  od  okresu  wiosennego,  tj.  z  chwilą

wystąpienia  korzystnych  warunków  atmosferycznych  przystąpiono  do  wysprzątania  ogółu

przystanków autobusowych na terenie Gminy Lubasz. Prace polegały na umyciu i pozamiataniu

przystanków  i   w  okresie  od  maja  do  września  2013r.  wykonywane  były  trzykrotnie.  Koszt

w okresie od stycznia do września 2013r. wyniósł : 4.428,00 zł

UTRZYMANIE BOISK ORLIK

Kompleks boisk ORLIK utrzymywany jest  z budżetu Gminy Lubasz. Finansowanie odbywa się

z dwóch źródeł :

1. Utrzymanie infrastruktury boiska  - rozdział 92601 – Kultura Fizyczna

2. Zatrudnienie  obsługi  (  animatorzy,  konserwator)  oraz  zakupy  pomocy  niezbędnych  do

prowadzenia zajęć -  rozdział 85154 – Ochrona Zdrowia- profilaktyka Alkoholowa.

Ad. 1 ) Wykonanie w rozdziale 92601 na utrzymanie boisk ORLIK do 30 września br. przedstawia

się następująco :

– czyszczenie  i  konserwacja  nawierzchni  boisk-  4.324,-zł  (dwukrotna  konserwacja

specjalistycznym sprzętem boiska ze sztucznej trawy oraz czyszczenie boiska tartanowego),

– odnowa liniowania kortu – 685,-zł

– przegląd gaśnic – 196,80 zł

– zakup farby do konserwacji ławek – 15,01 zł,

– pokrycie kosztów energii elektrycznej – 5.265,50 zł

Ad.2)  W Funduszu  Profilaktyki  finansowanie  animatorów  oraz  konserwatora  do  30.09.br  jest

następujące :

– animatorzy – zatrudnionych jest dwóch animatorów w łącznym wymiarze 0,5 etatu. Gmina

bierze udział w ogólnopolskim programie ANIMATOR BOISK ORLIK 2013 . W związku z

tym  Szkolny  Związek  Sportowy  pokrywa  koszty  zatrudnienia  na  umowę  –  zlecenia

animatorów w łącznej wysokości 0,5 etatu, a Gmina jest zobowiązana do pokrycia takich

samych  kosztów.  Zgodnie  z  programem  koszt  takiego  zatrudnienia  to  kwota  1.000,-zł

miesięcznie . Program jest realizowany w miesiącach od 01 marca do 31 listopada . Koszt ze

strony Gminy to kwota – 9.000,-zł. Koszt do 30 września br. – 6.844,-zł

– konserwator  zatrudniony  na  umowę –  zlecenie  od  08  marca  do  30  listopada  2013roku

w wymiarze miesięcznym 1.200,-zł. Koszt poniesiony do 30.09.2013r. to kwota 7.066,22

zł ,- zakupy pomocy : na zajęcia tenisa ziemnego – 501,01 zł oraz piłek nożnych – 699,90

zł. Komisja zapoznała się także z ofertą zajęć prowadzonych na tym boisku. 

Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił wnioski:

1. Przygotować  opinię  prawną  dotyczącą  obowiązku  zimowego  utrzymania  chodników

położonych w ciągu  dróg powiatowych  lub wojewódzkich – przylegających bezpośrednio



do posesji oraz tych oddzielonych pasem zieleni lub rowem przydrożnym, w której należy

konkretnie sprecyzować do kogo w danym przypadku obowiązek ten należy.

2. Przeprowadzić  przetarg  na   odbieranie  i  zagospodarowanie  odpadów  komunalnych  od

właścicieli  nieruchomości  z  Gminy  Lubasz  przed  ustaleniem  nowej  stawki  za  odbiór

odpadów.

3. Poinformować  mieszkańców  o  ofercie  sportowej  przygotowanej  dla  nich  na  boisku

wielofunkcyjnym i boisku ORLIK  oraz rozpatrzyć możliwość przygotowania  oferty dla

grup nieformalnych rozgraniczając grupy wiekowe.

Przewodniczący  Komisji  Łukasz Wlekły  poinformował  także,  że Komisja zebrała  się ponownie

w dniu  13  grudnia  2013 roku  aby  skontrolować  wdrożenie  zarządzeń  wydanych  przez  Wójta

Gminy w  2013 roku, które są dostępne na stronie internetowej. Zaznaczył, że wydano niecałe 70

zarządzeń,  a  Komisja  nie  stwierdziła  żadnych  nieprawidłowości.  Zarządzenia  zostały  wdrożone

w życie.   

Informację poddano pod głosowanie i przyjęta została jednogłośnie.

Ad. 2  Przyjecie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2014 – 2025 i  budżetu

Gminy na rok 2014 

Skarbnik Gminy powiedziała, że po spełnieniu procedury uchwalania budżetu między innymi po

przedstawieniu danych przyjętych  do budżetu zarządzeniem Wójta z  dnia  14 listopada br.  oraz

uzyskaniu  opinii  zarówno  poszczególnych  Komisji  Rady  Gminy  oraz  regionalnej  Izby

Obrachunkowej proponuje się podjecie uchwały budżetowej  na 2014r.   Następnie przedstawiła

plan budżetu w wersji ujednoliconej po dokonanych autopoprawkach.  

1. Budżet po stronie dochodów oszacowano w łącznej kwocie  22.099.300 zł, w tym:

- dochody bieżące w kwocie 20.910.043 zł (są to głównie opłaty i podatki lokalne oszacowane na

podstawie uchwał Rady Gminy oraz subwencje i dotacje )

-  dochody  majątkowe w kwocie  1.189.257 zł  (są to dochody  ze sprzedaży majątku gminy jak

i dotacje na projekty inwestycyjne) 

2. Wydatki zamknęły się kwotą  21.639.722 zł, w tym:   

-  wydatki bieżące w wysokości         20.191.572 zł 

-  wydatki majątkowe w wysokości     1.448.150 zł

3. Przychody  określa się na łączną kwotę  955.000 zł, co oznacza nic innego jak zaciągnięcie

kredytów na realizacje planowanych zadań

4. Na rozchody zaplanowano  kwotę    1.414.578 zł w tym na spłatę pożyczek zaciągniętych na

realizacje  projektów współfinansowanych  ze  środków unijnych   838.178 zł  (kanalizacja

Goraj i Modernizacja Centrum Rekreacyjnego – są to środki,  które zostały  zaplanowane

zarówno po stronie dochodów jak i wydatków, ponieważ zadania zostały wykonane ale nie

otrzymaliśmy jeszcze dofinansowania) oraz na spłatę pozostałych kredytów w wysokości



576.400 zł) 

5. Globalny  wynik  budżetu  czyli  różnica  pomiędzy  dochodami,  a  wydatkami  stanowi

nadwyżka w kwocie  459.578 zł przeznacza się na spłatę zobowiązań z tytułu kredytów

i pożyczek. 

6. Zestawiając  w  ten  sposób  plan  budżetu  spełniona  została  zasada  wynikająca  z  art  242

ustawy  o  finansach  publicznych  tzn.  Że  dochody  bieżące  są  wyższe  od  wydatków

bieżących. W naszym przypadku ta różnica wynosi 718,471 zł

7. Struktura dochodów jest następująca 

- w kwocie ponad 22 miliony ponad - 45% stanowi subwencja ogólna  i jest to 10.014.143 zł

- dochody własne ponad 39%  czyli 8.624.733 zł

- prawie 16% to dotacje celowe głównie na projekty unijne i wydatki bieżące realizowane

przez GOPS

8. Natomiast wydatki bieżące czyli kwota 20.191.572 zł stanowią ponad 93% ogólnej struktury

wydatków. Jest to wielkość która zapewnia funkcjonowanie wszystkich jednostek gminy

i tak 

- placówki oświatowe 8.170.560 zł

- GOPS 2.997.049 zł

-  Urząd Gminy  9.023.963 zł   w tym dotacje  w kwocie 1.070.900 zł   dla  następujących

jednostek:

a) Gminny Ośrodek Kultury 920.500 z podziałem na GOK -  766.800zł  i Biblioteka   

   153.700 zł 

b) Przedszkola publiczne i niepubliczne – 145.400 zł 

c) partycypacja w kosztach usuwania azbestu  – 5.000 zł

- środki  wyasygnowane dla jednostek spoza sektora finansów publicznych – 639.000 zł,

w tym:

a) dotacja dla EDUKACJI   LUBASZ – 504.000 zł

b) dotacja do KLUBU RADWAN – 75.000 zł

c) dotacja do Lubaskiego Towarzystwa Kulturalnego – 25.000 zł ( plac zabaw ) 

d)dotacja prac konserwatorskich obiektów zabytkowych – 15.000 zł

e) dofinansowanie przydomowych oczyszczalni ścieków – 10.000 zł

f) dotacja do Spółek Wodnych – 10.000 zł

9. Pozostałe  zadania  realizowane  przez  Urząd  Gminy  sklasyfikowano  w  różnych  działach

budżetu  m.inn.  Gospodarka  mieszkaniowa  gdzie  utrzymujemy  budynki  komunalne,

ponosimy  koszty  gospodarki  nieruchomościami  (opracowanie  zmian  planu

zagospodarowania,  strategii)  na  ochronę  p.poż  i  bezpieczeństwo  oraz  ochronę  zdrowia.

Nadto gospodarkę komunalna gdzie  ponad 2.218.000 zł  przeznacza się  na finansowanie



odbioru i  zagospodarowania  odpadów, oczyszczanie  wsi,  utrzymanie  zieleni,  oświetlenie

uliczne,  koszty  utrzymania  bezdomnych  zwierząt  oraz  dopłaty  do  gospodarki  wodno  –

ściekowej. Są również zadania z zakresu kultury, utrzymania  świetlic i kultury fizycznej. 

Ponadto  zaplanowano  środki  na   koszty  utrzymania  administracji  publicznej,  gdzie

finansowane jest utrzymanie Urzędu Gminy, obsługa Rady Gminy,  promocja gminy, koszty

prac publicznych i koszty poboru podatków i opłat  oraz prowizje i diety dla sołtysów.  

10. Kwoty wydatków bieżących, które realizuje Urząd Gminy przeznaczamy również w ramach

Funduszu  Sołeckiego  tj.  248.  565  zł  oraz  środki  wyodrębnione  do  dyspozycji  sołectw

39.301 zł

11. W wydatkach bieżących wyodrębniono obowiązkowe rezerwy 

- ogólną w wysokości 28.000 zł, (13% ogólnych wydatków) 

- celowe  w łącznej wysokości  114.000 zł , z tego:

a)na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego  w wysokości  54.000 zł,

b)z tytułu udzielonego poręczenia w wysokości 60.000 zł .

12. Na  wydatki  majątkowe  możliwe  było  wyasygnowanie  kwoty   1.448.150  zł  co  stanowi

6,69% wydatków  z tej kwoty  proponuje się przeznaczyć 465.000zł na realizację zadań,

które  będą  wykonane  na  terenie  Gminy  Lubasz  przez  powiat,  czyli  będą  to  środki

przekazane w formie dotacji do powiatu na następujące zadania

- budowa chodników przy drogach powiatowych w Prusinowie i Kruczu  200 tys. zł

- budowa drogi Kamionka – Sokołowo 200 tys. zł 

-  budowa ścieżek spacerowo – rowerowych na terenie powiatu 65 tys zł 

Pozostałe inwestycje zaplanowane do realizacji to

- gazyfikacja gminy I etap – 400 tys. zł

-  utwardzenie  placu  przy  świetlicy  wiejskiej  w  Lubaszu  124.700  zł  z  czego  24.700  zł

z funduszu sołectwa Lubasz

- przebudowa ul. Poprzecznej w Lubaszu 260 tys. zł 

-  zakup gruntów pod parkingi w Lubaszu ul. Podgórna – 30 tys. zł 

- wykonanie przyłącza i szamba do budynku komunalnego w Klempiczu – 30 tys. zł

- zakup agregatów prądotwórczych  do Szkoły Podstawowej  w Lubaszu i Urzędu Gminy –

50 tys. zł 

-  modernizacja  świetlic  wiejskich  Kamionka,  Sokołowo i  Kruteczek  w ramach projektu

unijnego  - 38.600 zł (środki z funduszu sołeckiego w/w wsi)

- budowa ścieżki w Jędrzejewie – 18.500 zł ( z tego 12.500zł fundusz sołectwa Jędrzejewo) 

- zagospodarowanie placu przy kamieniu w Dębem – 16.350 zł (zadanie realizowane ze

środków funduszu sołeckiego) 

-  wykonanie placu rekreacyjnego w Miłkowie – 10.000 zł  i  placu zabaw przy  świetlicy



wiejskiej w Prusinowie – 5.000 zł (zadania realizowane również z funduszu sołeckiego) 

13. Biorąc  pod  uwagę  taki  kształt  budżetu  i  przychody,  które  są  planowane  w  wysokości

955 tys. zł , spłaty rat kredytów na poziomie 1.414. 578 zł stan zadłużenia Gminy Lubasz na

koniec  2014  roku  wyniesie  12.460.783 zł  co  stanowić  będzie  56,39% planu  dochodów

aktualnie ustalonych, gdzie obowiązuje nadal wskaźnik zadłużenia do 60%   

W 2014 roku zaczyna obowiązywać indywidualny wskaźnik w zakresie spłat zobowiązań

wypracowany z ostatnich trzech lat danego budżetu i relacji  dochody bieżące + dochody ze

sprzedaży minus  wydatki bieżące przez dochody ogółem. Ten dopuszczalny wskaźnik na

2014 rok  wynosi  6,25% przy  15% obowiązującym jeszcze w 2013 roku (a  więc  dużo

niższym) Biorąc pod uwagę faktyczne nasze spłaty,  o których mówiłam, a więc 1.414578 zł

Do spłat zobowiązań zalicza się również odsetki od kredytów i pożyczek na co planujemy

550 tys zł oraz kwotę przeznaczoną na poręczenie kredytu 60 tys zł. W związku z czym

kwota  zobowiązań  będzie  na  poziomie  2.  024.578  zł.  Ten  wskaźnik  w  porównaniu  do

dochodów wynosi 9,14% co oznacza, że jest wyższy niż dopuszczalny. Niemniej jednak z

tych kwot zobowiązań odlicza się  pożyczki unijne, które stanowią 838.178zł w związku z

czym  osiągniemy 5,37% wskaźnika co oznacza, że relacja zostanie zachowana.  

14. Nadmieniła, że na komisjach szczegółowo radnych zapoznano z zadaniami, które nie weszły

do budżetu w związku z brakiem możliwości finansowych. Zaznaczyła, że jeżeli pojawią się

dodatkowe dochody, jak co roku budżet będzie zmieniany i  niektóre zadania nieprzyjęte

będą w terminie późniejszym  realizowane.  

15. Skarbnik powiedziała, że łącznie z budżetem przygotowywany jest drugi projekt uchwały tj.

Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy 2014 – 2025. Prognoza ta obejmuje lata 2014 –

2025  z  tego  względu,  że  aktualnie  zaciągnięte   zobowiązania  jak  i  planowane  do

zaciągnięcia  kredyty  czy  pożyczki  kończą  się  właśnie  na  ostatnim roku  przedstawianej

prognozy.  WPF przedstawia planowane:

- dochody bieżące

- wydatki bieżące 

- wynik budżetu 

- przychody i rozchody 

- kwotę długu.

16. Dane zawarte w WPF  na 2014 są zgodne z planem   budżetu,  który uwzględnia m.in.:  

– średnioroczny wzrost cen towarów i usług konsumpcyjnych na poziomie 2,4%,

– wynagrodzenia  pracowników jednostek organizacyjnych gminy na aktualnym poziomie  tj.

bez żadnego wzrostu w przyszłym roku.

– podatki i opłaty lokalne skalkulowano na podstawie przyjętych stawek podatkowych przez

Radę Gminy tj. ze średnim wzrostem o 2%. 



– przyjęta kwota subwencji ogólnej na 2014r. jest niższa o 2,5 %,

– udziały podatku dochodowego od osób fizycznych wzrosły o ponad 15% w porównaniu do

wielkości br., po ostatnich zmianach budżetu.

17. Przy  opracowaniu  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  na  lata  następne   kierowano  się

szacunkowymi wskaźnikami, niemniej jednak starano się realistycznie podchodzić do tych

obliczeń, choć trzeba się liczyć z tym, że są one obarczone błędem. 

18. W WPF przewiduje się, że okres zaciągania kredytów zakończy się w 2014 roku.

19. Do WPF dołączone są przedsięwzięcia, które będą realizowane w następnych latach i tak 

- w 2015 roku zaplanowano projekt z udziałem środków unijnych ( PROW) – „Zaopatrzenie

wsi  w  wodę  w  gminie  Lubasz  w  miejscowościach:  Lubasz,  Stajkowo,  Nowina  i  w

kanalizację w miejscowości Lubasz” . Łączne nakłady finansowe to kwota 1.390.677 zł, z

tego dofinansowanie unijne wyniesie 1.041.911 zł.  Zakończenie i sfinansowanie projektu

założono na 2015r. tj. zgodnie z zawartą umową   z Urzędem Marszałkowskim,

- z udziałem środków własnych budżetu gminy :

1.gazyfikacja wsi Lubasz, Sławno  - okres realizacji zadania przewidziano do 2017r. 

2.budowa chodników w gminie Lubasz – konkretne rozpoczęcie inwestycji  w tym zakresie

planuje się w 2015r. i kontynuację w dalszych latach,

3.przebudowa,  budowa  i  odwodnienie  dróg  wiejskich  w  Gminie  Lubasz,  gdzie  prace

rozpoczęto już w 2012 roku, a ich kontynuacja ma być do 2017r.

20. Skarbnik Gminy powiedziała, że kolejny pkt dotyczy przedstawienia opinii. Nadmieniła, że

nie będzie odczytywać opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, gdyż są one wszystkie trzy

w całości pozytywne. Pierwsza odnośnie projektu uchwały budżetowej na 2014 rok, która

poza drobnymi wymieniankami cyfrowymi jest w całości pozytywna podobnie jak druga

dotycząca Wieloletniej Prognozy Finansowej. Gmina otrzymała jeszcze trzecia dotyczącą

możliwości sfinansowania deficytu budżetu, która jest także pozytywna, ale w tej chwili nie

ma to już znaczenia bowiem nie mamy już deficytu a nadwyżkę budżetową. Dopowiedziała

jeszcze, że  w uchwale budżetowej są załączniki z zakresu:

– administracji rządowej

– dotacji celowych

– dochodów na programy unijne 

– dochodów z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych -100tys zł z

przeznaczeniem na profilaktykę alkoholową 

– jest zestawienie kwot dotacji

– dochody z tytułu kar i opłat za korzystanie ze środowiska (50 tys zł) 

– załącznik dotyczący funduszu  sołeckiego i pozostałych wydatków jednostek pomocniczych

– jest zapis o poręczeniach   



21. Nadto  ustala się limit zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek w łącznej

wysokości  2.455.000 zł,  w tym 1.500.000 zł   na  pokrycie  występującego w ciągu roku

przejściowego deficytu budżetu gminy.

22. Ustala się kwotę  300.000 zł, do której Wójt Gminy Lubasz może samodzielnie zaciągać

zobowiązania.(zapis  ten  przydaje  się  jeżeli  zadanie  trzeba  wykonacw  jednym  roku,

a finansowanie bedzie dopiero w następnym) 

23. Są upoważnienia  Wójta Gminy Lubasz: 

– do  przekazania  uprawnień  innym  jednostkom  organizacyjnym  gminy  do  zaciągania

zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych

jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności

wykraczają poza rok budżetowy,

– zaciągania  kredytów i  pożyczek  na  pokrycie  występującego  w ciągu  roku  budżetowego

deficytu budżetu do wysokości  1.500.000 zł,

– dokonywania  zmian  w  budżecie  polegających  na  przeniesieniach  w   planie  wydatków

między paragrafami i rozdziałami w ramach działu w zakresie wydatków na wynagrodzenia

ze stosunku pracy  oraz wydatków majątkowych.

– ustala się kwotę 1.500.000 zł ,  do  której  Wójt Gminy  Lubasz może zaciągać kredyt   i

pożyczkę na pokrycie występującego deficytu w ciągu roku.

– uchwała wchodzi  w życie z dniem 1 stycznia 2014 r.  i podlega ogłoszeniu w Dzienniku

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego.   

Nastepnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał opinie poszczególnych Komisji Rady i tak:

1) opinia o projekcie uchwały  budżetowej na 2014 rok wydana przez Komisję Rolnictwa,

Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady Gminy w Lubaszu.

W/w Komisja  podczas  wspólnego  posiedzenia  odbytego  w  dniu  04  grudnia  2013  roku

stosunkiem głosów:  za-  1;   przeciw - 2 ;    wstrzymujących się – 1   wydała negatywną

opinię  o projekcie   budżetu na 2014 rok.

Zdaniem  Komisji  projekt  budżetu  jest  zachowawczy.  Jest  mało   inwestycji,  które

realizowane byłyby  przy dużym udziale  środków zewnętrznych. Budżet nie powinien być

nastawiony na dalsze zaciąganie kredytów. Zdaniem Komisji winno unikać się deficytu, aby

po uruchomieniu nowych programów unijnych (2014 – 2020) były środki na wkład własny

dla kolejnych inwestycji.

Przewodniczący  zaznaczył,  że  w  planie  budżetu  nie  ma  już  deficytu  zatem została  już

spełniona ta  przesłanka Komisji Rolnictwa.  

2) opinia  o  projekcie  uchwały  budżetowej  na  2014  rok  wydana  przez   Komisję  Rozwoju

Gospodarczego Rady Gminy Lubasz 

Komisja podczas wspólnego posiedzenia odbytego w dniu 04 grudnia 2013 roku stosunkiem



głosów:  za-  3;   przeciw - 1 ;    wstrzymujących się – 1   wydała  pozytywną  opinię

o  projekcie  budżetu na 2014 rok.

3) opinia  o  projekcie  uchwały  budżetowej  na  2014  rok  wydana  przez   Komisję  Zdrowia,

Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych Rady Gminy w Lubaszu

Komisja  podczas  wspólnego  posiedzenia  odbytego  w  dniu  04  grudnia  2013  roku

jednogłośnie  wydała  pozytywną  opinię  o  projekcie   budżetu na 2014 rok. Głosowało 3

obecnych radnych. 

DYSKUSJA – nad budżetem nie dyskutowano. Przewodniczący  Rady zaznaczył,  że rozumie iż

radni  nie  widzą potrzeby  dyskusji,  ponieważ taka   szeroka dyskusja  nad budżetem odbyła  się

w trakcie posiedzeń komisji.  Sugestie radnych zostały uwzględnione przez Wójta, a radni uzyskali

wyczerpujące odpowiedzi na nurtujące ich pytania. Przeszedł zatem do głosowania nad projektami

uchwał.  Pierwszy  projekt  poddany  pod  głosowanie  dotyczył  przyjęcia  Wieloletniej  Prognozy

Finansowej na lata 2014 – 2025

Głosowanie 

Za – 10     Przeciw – 0        Wstrzymujących się – 3    

Głosowało 13 obecnych radnych. 

Uchwała nr XXX/298/13   stanowi załącznik do protokołu

przyjęcia   uchwały w sprawie budżetu na 2014r

Głosowanie 

Za – 10     Przeciw – 0        Wstrzymujących się – 3    

Głosowało 13 obecnych radnych. 

Uchwała nr XXX/299/13   stanowi załącznik do protokołu

Wójt Gminy -podziękował za przyjecie uchwały budżetowej, za rzetelną dyskusję nad budżetem

w trakcie  posiedzeń komisji.  Nadmienił,  że  2013 rok  miał  być  najtrudniejszy,  gdyż kończą się

programy pomocowe. Do ostatniej chwili gmina sięgała po jakiekolwiek środki pomocowe, które

były możliwe do pozyskania.  Podziękował Radom Sołeckim za wkład na realizację zadań, które

udało się wykonać w ramach małych projektów. Zaznaczył, że wiele zadań nie udało się w budżet

2014 roku wprowadzić, ale trzeba liczyć na to, że niektóre z nich będą mogły być wdrażane po

dokonanych  zmianach  w  budżecie  w  trakcie  roku.  Stwierdził,  że  niestety  nie  udało  się  aby

wszystkie środki z projektów unijnych zakończonych w 2013 roku spłynęły do budżetu. Nie jest to

jednak  wina gminy. Gdyby spłynęły to byłoby lepiej, ale i tak udało się ten rok dobrze zakończyć.

Ma nadzieję,  że jeżeli  będziemy bardzo rygorystycznie  realizować w przyszłym roku budżet to

będzie swoboda w działaniu.  Następnie podziękował wszystkim za współpracę.  

PRZERWA 13.00  - 13.15

Na sali obecnych 12 radnych

Ad.3 Przedstawienie uchwał w sprawie:

3.1.   ustalenia wysokości diet przysługujących radnym Gminy Lubasz



Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy, która powiedziała, że w uchwale tej nie proponuje się

typowej  podwyżki.  Chodzi  raczej  o  uporządkowanie  niektórych  spraw,  by  nie  dochodziło  do

sytuacji, że radny przekracza ustawowo dopuszczalną kwotę diety w danym miesiącu w  związku

że odbyło się więcej posiedzeń komisji i sesji.  W przedstawianej  uchwale  proponuje się wypłatę

diety w formie miesięcznego ryczałtu a to oznacza, że bez względu na ilość spotkań radnym będzie

wypłacana taka sama kwota. W związku z tym, że    Lubasz mieści się w kategorii gmin poniżej 15

tys.  mieszkańców,  maksymalna miesięczna wysokość diety  nie może przekroczyć 50% półtora

krotności kwoty bazowej, czyli  1324,84 zł. Proponuje się następującą wysokość diet:

1. Przewodniczący Rady Gminy            -                       1.100,-zł/m-c 

2. V-ce przewodniczący                         -                          600,-zł/m-c

3. Przewodniczący Komisji                    -                         500,-zł/m-c 

4. Pozostali radni                                    -                        400,- zł/m-c

Nad projektem uchwały nie dyskutowano.

Głosowanie 

Za – 12     Przeciw – 0        Wstrzymujących się – 1    

Głosowało 13 obecnych radnych. 

Uchwała nr XXX/300/13   stanowi załącznik do protokołu

Ad.  3.2. udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej pw. NNMP w Lubaszu na wykonanie

prac   konserwatorskich 

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy. Projekt dotyczy przekazania w 2014 roku  środków

na remont schodów wejściowych na wieżę kościoła w Lubaszu. Sekretarz zaznaczyła, że parafia

wystąpiła  o  dofinansowanie  remontu  tego  zabytku  ze  środków  unijnych.  W ramach  projektu

powstanie taras widokowy na który prowadzić będą schody, a na których remont proponuje się

przekazanie 15 tys zł.     

Pytań ani uwag do projektu nie zgłoszono

Głosowanie – jednogłośnie (głosowało 13 radnych) 

Uchwała nr XXX/301/13   stanowi załącznik do protokołu

  Ad. 3.3.   ustanowienie służebności przesyłu 

Projekt  uchwały  przedstawiła  Sekretarz  Gminy.  Uchwała  dotyczy  działek   ewidencyjnych   o

numerach:  111/1, 314, 89 i  49/1  położonych  we  wsi Klempicz.  Jedynym właścicielem działek

jest Gmina  Lubasz. Na tych działkach zlokalizowana jest napowietrzna linia elektroenergetyczna

WN 110 kV relacji Czarnków – Wronki . W najbliższym czasie planowana jest jej przebudowa.

Zgodnie  z  danymi  projektowymi  linia  110kV  ma  pas  technologiczny  szerokości   9  i  14  m.

W ewidencji gruntów działka nr 111/1 stanowi grunty orne klasy RV i VI, działka nr 314 – Ps VI

i RVI, działka nr 89 – ŁV, ŁVI , RV, działka nr 49/1 – RVI, RV, ŁV.  Służebność przesyłu będzie

ustanowiona w drodze umowy cywilno-  prawnej   i  została  wyceniona na kwotę   ….............W



ramach  służebności  przedsiębiorca  energetyczny  ma  prawo  do  korzystania   z  nieruchomości

w pasie eksploatacyjnym w okresie eksploatacji.

Nad projektem uchwały nie dyskutowano. 

Głosowanie – uchwałę przyjęto jednogłośnie (głosowało 13 radnych) 

Uchwała nr XXX/302/13   stanowi załącznik do protokołu

Ad.   3.4. przyjęcia Programu współpracy samorządu Gminy Lubasz z organizacjami pozarządowymi

oraz innymi  podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2014 rok 

Uchwała  dotyczy  powierzania  lub  wspierania  zadań  publicznych,  które  zgodnie  z  przepisami

ustawy  o działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie  wymagają   uchwalenia  rocznego

programu współpracy  z organizacjami   pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi

działalność pożytku publicznego. Przyjmując niniejszy dokument Rada Gminy  Lubasz deklaruje

wolę  współpracy  z tymi  organizacjami i  podmiotami na  zasadzie  partnerstwa.  Projekt  uchwały

przedstawiła Sekretarz Gminy.

Nad projektem uchwały nie dyskutowano. 

Głosowanie – uchwałę przyjęto jednogłośnie (głosowało 13 radnych) 

Uchwała nr XXX/ 305/13   stanowi załącznik do protokołu

Ad.  3.5. zmian w budżecie 2013r. 

Propozycje zmian przedstawiła Skarbnik Gminy. Zmiany dotyczą: 

1. w zakresie dochodów -  łączne zmniejszenie o 967.380 zł

a)Zmniejszenie limitu z pozycji dotacji celowych na projekty unijne:       

1) Ochrona  wód  zlewni  rzeki  Noteć-aglomeracja  Lubasz,  zadanie  C.  Budowa  kanalizacji

sanitarnej wraz z przykanalikami we wsi Goraj na bazie istniejącego uzbrojenia w Lubaszu „ –

774.688 zł ; trwa procedura kontrolna projektu , środki wpłyną w 2014r.,

2) „Modernizacja centrum rekreacyjnego nad jeziorem w Lubaszu – II  etap” – 138.178 zł –

długotrwały okres oczekiwania na weryfikację projektu w zakresie zamówień publicznych; kwota

nie wpłynie w bieżącym roku i zostanie zaplanowana w dochodach 2014r.,    

3) "Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej”-21.685zł (dostosowanie  wartości

dotacji do wysokości udziału unijnego – po przetargu),

4) Remont  świetlic  wiejskich  w  Prusinowie  i  Sokołowie”-11.153  zł  w  związku

z umniejszeniem pomocy finansowej ze środków unijnych  po przeprowadzonej kontroli,

5) "Modernizacja boiska sportowego w Kruczu „ – 24.318 zł – kontrola projektu w grudniu br.,

środki w wysokości udziału unijnego po przetargu ( 15.262 zł ) wpłyną w 2014r.,  

6) "Modernizacja placu zabaw przy świetlicy wiejskiej w Kruteczku” – 10.597 zł – kontrola

projektu  w grudniu br., środki w wysokości udziału unijnego po przetargu ( ok.8.000 zł ) wpłyną

w 2014r.,     

7) „Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Działkowej w Lubaszu” (realizacja w 2012r.) – 1 zł –



dostosowanie planu do wysokości otrzymanej dotacji.

b) Zmniejszenie limitu  z tyt. wpłat na zmianę planu zagospodarowania przestrzennego w

obrębie wsi Dębe - 2.200 zł   

c)Zwiększenie  limitu  dotacji  na  projekt  unijny  „Modernizacja  ścieżki  spacerowo-

edukacyjnej  przy  Jeziorze  Dużym w Lubaszu „  –  110  zł  -  dostosowanie   do  wielkości

otrzymanych środków.

d) Zwiększenie dochodów z wynajmu sali wiejskiej w Kamionce -230 zł z przeznaczeniem

na opłatę za zużytą energię elektryczną.  

e) Zwiększenie planu dochodów z tyt. opłat:  za mandaty karne – 7.000 zł i z tyt. gospodarki

odpadami – 8.000 zł

f) Zwiększenie dochodów  z tyt .zwrotu nienależnie pobranych świadczeń rodzinnych-100 zł

z przeznaczeniem na zwrot środków do Wojewody.  

2. w zakresie wydatków – zmniejszenie limitu wydatków na projekty unijne – 58.246 zł:

1) budowa kanalizacji sanitarnej we wsi Goraj – łącznie  6.761 zł ( udział unijny 1.121 zł,

udział własny gminy – 5.640 zł),

2) termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej – 21.685 zł,

3) remont świetlic wiejskich w Prusinowie i Sokołowie – łącznie 15.810 zł (  udział  unijny

-11.153 zł i udział własny gminy – 4.657 zł),

4) modernizacja boiska sportowego w Kruczu – 12.379 zł,

5) modernizacja placu zabaw przy świetlicy wiejskiej w Kruteczku – 1.611 zł.

Pozostałe zmniejszenia limitów- 117.261 zł :  

1) rezerwa celowa na poręczenie spłaty kredytu (GOK) – 69.000 zł,

2) dodatki mieszkaniowe i wiejskie nauczycieli -  22.400 zł

3) dokumentacja proj.-kosztorysowa – odwodnienie drogi przy cmentarzu i w rejonie 

ul.Kościelnej  - 4.000 zł,

4) partycypacja w kosztach usuwania wyrobów azbestowych – 8.261 zł -po rozliczeniu 

kosztów przez Powiat 

Gmina przwekazała  do Powiatu 10 tys. Zł

W GminieLubasz zdemontowano 20. 330kg  azbestu  oraz unieszkodliwiono 15.501 kg 

zdeponowanego naposesjach azbestu  czyli na dofinansowanieprzeznaczono kwotę 

13.773,65 zł z   czego 83% pokrył WFOŚ, Powiat-  ponad 4% i gminy 12,566% czyli w 

naszym przypadku była to kwota 1.738,68 zł)

5) zasiłki celowe ( rezerwa GOPS) – 5.000 zł,

6) odsetki od pożyczek i kredytów – 3.400 zł

7) wykup gruntów – 3.000 zł,

8) opracow.planu zagospodarz.przestrzenn.-Dębe – 2.200 zł



Zwiększenia limitu w zakresie wydatków  -  45.175 zł :

1) wykonanie I inaktywacji fosforu na Jeziorze Dużym w Lubaszu - 25.000 zł,

2) koszty energii oświetlenia ulicznego – 15.000 zł,

3) diety dla sołtysów – 2.575 zł,

4) części do samochodu OSP Krucz – 2.200 zł,

5) odpis od wpływów podatku rolnego dla Izby Rolniczej – 400 zł.

Są również zmiany w zakresie funduszu sołeckiego, GOK iplacówek oświatowych w zakresie 

limitów posiadanych.  

Po  stronie rozchodów  zmniejszenie spłaty pożyczek zaciągniętych na wyprzedzające finansowanie

projektów unijnych -  łącznie o 838.178 zł  - w związku z nie otrzymaniem w 2013r. dotacji na 

następujące zadania:

a) na budowę kanalizacji sanitarnej we wsi Goraj – 700.000 zł,

b) na modernizację centrum rekreacyjnego nad jeziorem w Lubaszu – 138.178 zł

oraz zwiększenie spłaty kredytu ( raty-  przelicz. euro)  o 800 zł.   

Po zmianach łączna kwota dochodów  wynosi 26.120.181,29 zł ,  z tego:   

– dochody bieżące w kwocie      21.843.278,29  zł,

– dochody majątkowe w kwocie   4.276.903 zł,

Łączna kwota  wydatków po zmianach wynosi 27.410.890,29 zł ,  z  tego:  

– wydatki bieżące w wysokości         21.618.538,29 zł

– wydatki majątkowe w wysokości     5.792.352 zł     

Zmniejsza się plan rozchodów budżetu gminy o 837.378 zł tj. do kwoty 2.996.659 zł.

Planowany deficyt budżetu gminy , po zmianach, wynosi 1.290.709 zł 

Nad projektem uchwały nie dyskutowano. 

Za – 10     Przeciw – 0        Wstrzymujących się – 3     

Uchwała nr XXX/303/13   stanowi załącznik do protokołu

Ad.  3.6. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2013-2025  

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, która powiedziała, że dane które przedstawiła po

zmianach  w  budżecie  mają   swoje  odzwierciedlenie  w  WPF  czyli  w  dochodach  i  wydatkach

i rozchodach i przychodach. Skorygowano również  wartości w prognozie na dalsze lata, zarówno

w  zakresie  dochodów  i   wydatków  jak  i  rozchodów  budżetu.  Zmienione  wartości  wynikają

z korekty danych  planu budżetu na 2013  i  2014r.( w stosunku do projektu uchwały budżetowej)  ,

głównie  jednak  ze  zmian   w  zakresie  rozchodów  wymienionych   dwóch  lat.  W  załączniku

dotyczącym   przedsięwzięć   zmieniono  wartości   2013r.  dostosowując  nakłady  i   planowane

wydatki  do faktycznie  poniesionych .  Wielkość inwestycji   realizowanych   z dofinansowaniem

unijnym  łącznie zmniejszono 28.446 zł, a pozostałych zadań  o 4.000 zł.  

Wobec  przedstawionych  wyżej  zmian  zadłużenie  gminy  na  koniec  2013r  oku wynosić   będzie



12.920.361,29 zł co stanowi 49,47% po wyłączeniu długu unijnego   838 178 zł ten procent będzie

w granicach 46, 26% na  możliwe 60%. Jeżeli chodzi o spłaty to wskaźnik wynosi ponad 13%, ale

po wyłączeniach unijnych 6,59%, a więc wszystko jest zachowane w ustawowych wskaźnikach.  

Nad projektem uchwały nie dyskutowano. 

Za – 10     Przeciw – 0        Wstrzymujących się – 3     

Uchwała nr XXX/ 304/13   stanowi załącznik do protokołu.

PRZERWA 13.55 – 14.05

Ad. Przedstawienie planu pracy Rady Gminy Lubasz na 2014 rok i podjecie uchwał  w sprawie:

4.1. zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Lubasz na 2014 rok

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy, który odczytał proponowany plan 

STYCZEŃ/LUTY

1. Straż Gminna analiza funkcjonowania

2. Sprawozdanie z działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubaszu.

KWIECIEŃ

1. Informacja   z  realizacji   inwestycji  oraz  bieżącego  utrzymania  i  remontu  dróg

wojewódzklich, powiatowych i gminnych

2. Analiza  czystości  i  porządku  w  Gminie  Lubasz.  Przyjęcie  informacji  z  działalności

Gminnego Zakładu Komunalnego sp z. o.o.

3. Analiza  i  ocena  funkcjonowania  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w Lubaszu.  Ocena  stanu

przygotowania do sezonu turystycznego

CZERWIEC

1. Omówienie i analiza stanu funkcjonowania OSP oraz bezpieczeństwa w Gminie   Lubasz

2. Sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2013. Absolutorium

WRZESIEŃ/ PAŹDZIERNIK 

1. Informacja z wykonania budżetu za I  półrocze 2014r.

2. Przyjęcie założeń do projektu budżetu na 2015rok  wraz z projektami uchwał dotyczących

stawek podatków i opłat lokalnych

3. Omówienie  i  analiza  wyników nauczania  w  szkołach  podstawowych  i  gimnazjum oraz

ocena przygotowania placówek szkolnych.

4. Analiza stanu zagospodarowania przestrzennego gminy

Następnie odczytał projekt uchwały. 

Nad projektem uchwały nie dyskutowano. 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie.       

Uchwała nr XXX/306/13   stanowi załącznik do protokołu.

Ad.4.2. zatwierdzenia planu pracy Komisji Rady Gminy Lubasz na 2014 rok 



Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady, który zaznaczył że plany pracy poszczególnych

komisji radni otrzymali wobec czego on skupi się wyłącznie na uchwale, którą odczytał.

Nad projektem uchwały nie dyskutowano. 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie.       

Uchwała nr XXX/ 307/13   stanowi załącznik do protokołu.

Ad.5. I  nterpelacje i zapytania radnych

Radny Marek Wicher – w związku z tym, że niedbale zostało wykonane czyszczenie rowu

w kierunku jeziora proszę o informację

– czy dokonano odbioru robót?

– jaki był koszt tych prac?

Z  uwagi  na  fakt,  iż  mieszkańcy  ul.  Promiennej  złożyli  wniosek  o  wykonanie  oświetlenia

ulicznego,   deklarując  częściowe  pokrycie  kosztów  proszę  o  odpowiedź  czy  w 2014  roku

inwestycja ta będzie mogła być zrealizowana?

Ad. 6. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych.

Pisma stanowiące odpowiedź na interpelacje i wnioski odczytał  Przewodniczący RG. Dotyczyły

one:

➢ Urszula Paszkowska – wniosek dotyczy konieczności zakupu agregatów prądotwórczych

-  w  planie  budżetu  na  2014  rok  wyasygnowano  środki  na  zakup  agregatów.  Placówki

oświatowe będą sukcesywnie w nie wyposażane. 

➢ Józef Cichorek – wniosek dotyczy wymiany drzwi w Przedszkolu w Prusinowie.

- w projekcie planu finansowego przedszkola na 2014 rok nie zabezpieczono srodków na

wymianę omawianych drzwi.  

➢ Andrzej Macyszyn – wniosek zgłoszony w trakcie komisji w sprawie udrożnienia  przepustu

pod drogą w kierunku łąk w Sokołowie.

- po wizji w terenie stwierdzono, że przepust zostanie udrożniony po wyczyszczeniu rowu ,

którego utrzymanie leży w gestii Starostwa Powiatowego w Czarnkowie. 

➢ Marek Zieliński – wniosek zgłoszony w trakcie komisji w sprawie wykonania nawierzchni

asfaltowej na odcinku drogi Goraj – Bzowo

- zadanie to należy traktować jako inwestycję,  która wymaga opracowania dokumentacji

technicznej.  Z  uwagi  na ograniczone  możliwości  finansowe przedsięwzięcie  nie  będzie

realizowane. Niemniej jednak nawierzchnia będzie doziarniana i profilowana. 

➢ Odpowiedź  Dyrektora  Szkoły  Podstawowej  w  Lubaszu  na  zarzuty  Radnego  Łukasza

Wlekłego  i  Tomasza  Biernat  dotyczące  zerwania  umowy  na  dożywianie  uczniów

EDUKACJI LUBASZ

- umowa na dożywianie została podpisana w dniu 20 sierpnia 2012 roku, a rozwiązana 26

lutego 2013 roku w związku z tym, że była ona w sprzeczności z art.67a ustawy o systemie



oświaty. 

- szkoła  z zasady nie jest instytucją, która generuje dochody 

-  stołówka  szkolna  ma  służyć  dzieciom  i  pracownikom  szkoły  lub  innym  szkołom

znajdującym się w strukturach szkół prowadzonych przez dany samorząd, a EDUKACJA

szkołą taka nie jest.

-  Dyrektor  jest  otwarty  na  propozycję  przeanalizowania  całej  sprawy  przez  Komisję

Rewizyjną. Uważa, że Radny Biernat jako pracownik EDUKACJI oraz udziałowiec w tej

spółce (poprzez koligacje rodzinne) nie powinien występować w tej sprawie, aby nie został

narażony na zarzut  braku obiektywizmu. 

Wszystkie pisma odczytane przez Przewodniczącego znajdują się na stanowisku, które obsługuje

Radę Gminy Lubasz. 

Ad. 7. Wolne wnioski i informacje.

1) Radny Tomasz Biernat powiedział, „ W odpowiedzi na pismo Dyrektora PSP w Lubaszu

z dnia 16 grudnia 2013 roku chcę dowieść, że zarzut braku obiektywizmu ze strony mojej

osoby jest bezpodstawny, a moja wypowiedź wynikała  li tylko z troski o finanse gminy.

Poniższe informacje są tego dowodem:

– Wystąpienie w w/w sprawie było rezultatem mijania się z prawdą Pana dyrektora  Marcina

Korczyca. Wszyscy radni słyszeli od Pani skarbnik Elżbiety Ratajczak, że za niewykonanie

zaplanowanych  dochodów  z  tytułu  działalności  stołówki  szkolnej  na  kwotę  650.000  zł

odpowiada  Edukacji  Lubasz,  która  to  zerwała  umowę,  a  przecież  to  dyrektor  szkoły

podstawowej ją zerwał.

– Umowa została  zerwana  w  lutym  2013  roku  w  trybie  natychmiastowym.  Pan  dyrektor

w środku roku szkolnego pozostawił uczniów z internatu Edukacji  Lubasz bez ciepłego

posiłku.  W kontekście  skutków  decyzji  dyrektora  Korczyca  jego  próby  wybielenia  się

w oczach opinii publicznej poprzez kłamliwe informacje i obarczenie winą placówkę, która

w sierpniu 2012 roku zrezygnowała z usług Pani Kałużyńskiej, aby wzmocnić finansowo

budżet stołówki szkoły podstawowej  uważam za odrażające. Z informacji, jakie uzyskałem

od  Zarządu  Edukacji  Lubasz  wynika,  że  decyzja  w  sprawie  nawiązania  współpracy  ze

stołówka szkoły podstawowej wynika z polityki, jaka Edukacji Lubasz wdraża w życie od

wielu  lat,  polityki,  która  stawia  na  szeroko  zakrojoną  współpracę  z  Gmina  Lubasz

i pozostawianie pieniędzy w miejscu prowadzenia działalności oświatowej. Szkoda, że Panu

dyrektorowi zabrakło odwagi, żeby przyznać się do błędu,. Wiem, że obiady, które byłyby

sprzedawane Edukacji Lubasz pokryłyby straty stołówki.

– Posiadam pisemną odpowiedź z kancelarii  prawnej Sobczyńscy  Adwokaci  Sp.p. z której

jasno wynika, że analizy prawne na które powołuje się dyrektor Korczyc mijają się z prawdą

– dotyczy art. 67 a ustawy o systemie oświaty, cytuję: 



„Żadna regulacja nie zabrania korzystania zz stołówki szkolnej przez uczniów kilku szkół,

w tym jak się wydaje pub;licznej i niepublicznej. Problemem  może okazać się przyjęcie

stawki VAT z jednej strony przez uczniów szkoły publicznej, a z drugiej dla uczniów szkoły

niepublicznej.  W tym zakresie  nie  ma jasnych przepisów, ani interpretacji   Najbliższym

stanowiskiem,  jest  interpretacja  Dyrektora  Izby  Skarbowej  w  Warszawie   IPPP2/443-

596/12-2/KG, który uznał,  że  w przypadku,  gdy  z jednej  stołówki  korzystają  uczniowie

kilku  szkół,  to  nadal  znajduje  zastosowanie  zwolnienie  z  VAT.  Jednakże  stan  faktyczny

dotyczył sytuacji, w której wszystkie szkoły były prowadzone przez ten sam organ (gminę).

W związku z powyższym, w zakresie ustalenia prawidłowości określenia stawki  podatku

VAT dla  posiłków wydawanych dla  uczniów szkoły  publicznej  i  niepublicznej,  zalecane

byłoby wystąpić do właściwego Dyrektora Izby Skarbowej z wnioskiem o indywidualna

interpretację,  która potwierdziłaby,  że posiłki  sprzedawane uczniom szkoły niepublicznej

przez stołówkę prowadzona przez szkołę publiczna również korzystają ze zwolnienia.”

– Zadając niewygodne dla P. Korczyca pytanie nie myślałem o finansach Edukacji Lubasz, a

tylko  i  wyłącznie  o  dobru  i  budżecie  gminy.  To  n  ie  Edukacji  nie  zrealizowała

zaplanowanych dochodów, a dyrektor szkoły podstawowej. Co więcej, jak się domyślam

została zerwana dobrze zapowiadająca się współpraca między tymi szkołami. W przyszłości

proszę nie zrzucać winy na Edukacji Lubasz za fakt, że współpracy brak – już dzisiaj wiemy

dlaczego. 

– Na zakończenie nie chcąc, żeby moja osoba  była narażona na zarzut braku obiektywizmu

składam formalny wniosek do Komisji Rewizyjnej o przeanalizowanie działalności stołówki

szkolnej  oraz  całego  budżetu  szkoły.  Mam  nadzieję,  że  po  analizie  dowiemy  się  ile

faktycznie mógł zyskać budżet PSP w  Lubaszu. Z poważaniem Tomasz Biernat  „

2) Marian Mirek powiedział  -   chciałbym dziś Państwu przedstawić podsumowanie imprez

objętych współzawodnictwem sportowo – turystycznym LZS gmin  powiatu czarnkowsko –

trzcianeckiego o Puchar Starosty  w 2013 roku.  W skład tych konkurencji wchodzą trzy

kategorie. Pierwsza to  Zimowa Spartakiada LZS Mieszkańców Wsi . W drugiej kategorii

gminy współzawodniczą  aż 12 konkurencjach,  natomiast trzecia obejmuje pięć konkurencji

gminnych. Jak widać jest ich bardzo wiele i trzeba wiele zachodu, ażeby uzyskać w tym

pucharze  jak  najlepsze  miejsce.  Gmina  Lubasz  zawsze  znajdowała  się  w  czołówce.

Natomiast już w ubiegłym roku zajęliśmy I miejsce, które zostało utrzymane także w tym

roku. To miejsce jest dla nas wielkim sukcesem tym bardziej, że udało się je zająć po raz

drugi z rzędu. Jak już mówiłem w ubiegłym roku jest to przede wszystkim uparte dążenie do

celu  oraz  konsekwencja  w  działaniu.  Bo  nawet  jeżeli  nie  udało  się  zająć  jednego

z  pierwszych  miejsc  w  danej  konkurencji  to  Gmina  Lubasz  zawsze  uczestniczyła

w zawodach i była przez sportowców reprezentowana. Dla nas liczył się każdy  zdobyty



punkt, który przybliżał nas do upragnionej wygranej.

Dziś  z tego powodu możemy się cieszyć  i cieszymy się. Jesteśmy bardzo  dumni, że udało 

się osiągnąć po raz drugi ten cel.  

Chciałbym tu podziękować wszystkim tym, którzy razem ze mną do tego celu dążyli, przede

wszystkim zawodnikom bo gdyby nie pojechali to żadnego punktu by nie było a o Pucharze 

to można by było zapomnieć. Dziękuję za wspaniałą współpracę Pani  Dyrektor 

Gimnazjum, wszystkim Dyrektorom Szkół Podstawowych oraz  nauczycielom wychowania 

fizycznego ( współpraca jest znakomita), a przede wszystkim Przemkowi Turkowi oraz 

całemu sztabowi ludzi, którzy na ten sukces pracowali.     

Jeszcze  raz  serdecznie  dziękuję.   Korzystając  z  okazji  składam  wszystkim  obecnym  i

naszym sportowcom najlepsze życzenia wszelkiej pomyślności w nadchodzącym Nowym

Roku 2014.

3) Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował  P.  Marianowi   Mirkowi  za  zaangażowanie

i pracę oraz pogratulował zdobycia po raz drugi pucharu zaznaczając, że  podziękowaniem

są oklaski zebranych, które przeznaczone są wyłącznie dla niego. 

4) Kazimierz  Wicher  -  powiedział,  że  dobrnęliśmy  już  do  końca  roku  -  zebrało  się  wiele

dobrego,  ale  także wiele  grzechów. Jednak przychodzi  taki  dzień naprawy,  kiedy  trzeba

zapomnieć niektóre rzeczy  i nie można się gniewać jeden na drugiego. W tym ostatnim

dniu  starego  roku  trzeba  sobie  życzyć  abyśmy  w  tym  samorządzie  zostali  do  nowych

wyborów  bo  takie  rządzenie  takim  skrawkiem  ziemi  jaką  jest  gmina   to  duża

odpowiedzialność.  Każdy na pewno się stara, choć nie zawsze wszystko wychodzi tak samo

jak w domu. Człowiek chce dobrze, a nie wyjdzie.  Chciałbym, jest to moje pragnienie,  aby

sesje  odbywały  się  w  większym  gronie,  aby  byli  wszyscy  dyrektorzy  szkól  i  naszych

jednostek, aby słyszeli co się mówi i co się dzieje. Myślę, że w niektórych sprawach byłoby

łatwiej.  Następnie  podziękował  pracownikom Urzędu Gminy  za  współpracę  oraz  złożył

wszystkim najlepsze życzenia. 

5) Pan P.S. zapytał czy wpłynęło do Przewodniczącego Rady Gminy pismo od grupy rodziców

dotyczące sytuacji z 06 grudnia br. na co Przewodniczący RG odpowiedział, że tak. Nadał

tok sprawie -poprosił radcę  prawnego o opinię jaki tok należy dać sprawie. Zaznaczył, że

własnej opinii nie będzie wyrażał. 

6) Wójt Gminy – powiedział, że Marian Mirek jest wiecznym sportowcem i organizatorem. Co

to znaczy bardzo chcieć to Państwo widzicie. Przy wiecznie brakujących środkach potrafi

zorganizować wokół siebie  taką grupę ludzi,  w którą  wtłoczył  to co zawsze mówi, tym

naszym młodym sportowcom, że nie zawsze najważniejsze są pierwsze miejsca a grupa, jej

siła, zdobywanie tych pojedynczych punktów, które procentują później. Warto podejmować

decyzje, nawet jeżeli się sprzeczamy. Sprzeczajmy się o sprawy,  a nie między sobą bo to



jest najważniejsze i podejmujmy decyzję, gdyż jeżeli je podejmujemy, nawet gdy są złe to

można je zmienić, a nie podjętych niestety zmienić się nie da.  

Następnie  zaprosił  wszystkich,  którzy  pracują  dla  samorządu gminy  (radnych,  sołtysów,

pracowników  UG,  dyrektorów  jednostek  oświatowych  i  kulturalnych)   na  spotkanie

noworoczne do Zajazdu Meteor na godz. 15.00.    

7) Marian Mirek przedstawił jeszcze punktację turnieju i tak: 

– Gmina Lubasz  - 825 pkt

– Gmina Czarnków  - 810 pkt

– Gmina Drawsko  - 623 pkt

– Gmina Krzyż   -   550 pkt

– Gmina  Trzcianka     - 445 pkt

– Gmina  Połajewo   -   320 pkt 

– Gmina  Wieleń   -      130 pkt

– Miasto Czarnków  - 45 pkt 

Ad. 8. Zakończenie obrad 

Przewodniczący stwierdził, że zaproszenie Wójta to taki miły akcent za cały rok pracy. Cieszę się,

że  mamy  uporządkowany  2013  rok  i  w  Nowy  Rok   2014  wchodzimy  z  nowym  budżetem.

Zaznaczył, że choć wydawałoby się, że 13 to pechowa liczba dla gminy okazała się szczęśliwa.

Jeszcze na koniec otrzymaliśmy pieniądze, aby możliwe było uregulowanie należności gminnych.

Następnie podziękował wszystkim za całoroczna współpracę, szczególnie Wiceprzewodniczącym,

którzy  go  wspierali,  a  także  Przewodniczącym  poszczególnych  Komisji,  radnym,  sołtysom,

dyrektorom  szkół,  jednostek,  pracownikom  Urzędu  Gminy,  Wójtowi,  Pani  Sekretarz  i  Pani

Skarbnik  za  cierpliwe  tłumaczenie  na  każdej  komisji  i  sesji  tych  zawiłych  meandrów

budżetowych. Jesteśmy coraz bardziej światli w tym zakresie i mamy nadzieje, że teraz będzie tylko

i wyłącznie lepiej. 

Wszystkim składam serdeczne  życzenia noworoczne, oby ten Nowy Rok 2014 był jeszcze lepszy

od 2013 we wszystkich dziedzinach życia. Wszystkiego najlepszego.  

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący RG  zamknął obrady XXX sesji Rady Gminy 

Sesja zakończyła się o godz. 14.40

Integralną część protokołu stanowi nośnik elektroniczny z nagraniem sesji. 

Protokołowała Janina Szwerkolt                              

Sekretarz obrad Marek Wicher    


